
Tisztelt Rétsági Polgárok! 

 

Tájékoztatom Önöket, hogy a rétsági orvosi ügyelet 2023. december 1. naptól megszűnik. Nagyon 

sajnálom ezt a döntést. Többen próbáltuk a szolgáltatást megmenteni, sajnos nem sikerült. A bezárás 

oka az alacsony igénybevétel, győzött a statisztika. 

Technikai részletek a bezárás kapcsán: november 30-án 24 óráig lesz szolgálatban az ügyeletes orvos 

és nővér. December 1-én 0 óra 0 perckor letelik a szolgálatuk, a Járóbeteg-Szakellátó központ épülete 

bezárásra kerül.  

Egyenlőre a legközelebbi orvosi ügyelet Balassagyarmaton lesz a Kenessey Albert Korházban, ahol 

személyesen is igénybe lehet venni a háziorvosi ügyeleti ellátást. Az ügyeleti rend a következők szerint 

változik:  

- Háziorvosi ügyelet: hétköznap 16,00 órától 22,00 óráig, hétvégén, ünnepnapokon 8,00 órától 

14,00 óráig.  

- A háziorvosiügyeleti időn túl az Országos Mentőszolgálat látja el másnap reggel 8,00 óráig a 

sürgőségi ügyeletet. 

Hétköznap 16,00 óra után, hétvégén 8,00 óra után a 1830-as telefonszámot lehet hívni. Egy felkészült 

munkatárs dönti el, hogy elegendő tanáccsal ellátni a beteget, vagy szükséges orvos kiküldése a beteg 

tartózkodási helyére, vagy indokolt esetben azonnal mentőt hív.  

A következő változás 2024. február 1. naptól várható. Ettől az időponttól Pest vármegye is belép az új 

ügyeleti rendszerbe. Tekintettel arra, hogy a háziorvosi ügyeleti ellátás országos hatáskörű, mi 

rétságiak választhatjuk a váci orvosi ügyelet ellátását is.  

Mikor hívjuk a 1830-at, és mikor a 112-es számot?  

Közvetlen életveszély esetén (baleset, mérgezés gyanúja, törés stb.) a vészhelyzeti 112-es 

telefonszámot, minden más esetben 1830-at kell hívni. 

 A közterületkarbantartási feladok jó ütemben haladnak. Elkészült a Mező utca, Rózsavölgy 

utca felújítása, a Mikszáth utcai vízelvezető árok lefedése, az Orgona közben az elmúlt évben 

megkezdett vízelvezetés befejelése. A napokban a kivitelező megkezdi a kátyúzási munkákat. A 

Kossuth utcában és a   Nagyparkoló téren várhatók nagyobb munkák. Leginkább a felsoroltak közül a 

Kossuth utca állapota irritáló. Szintén még ebben a programban felújításra kerül a Petőfi utcát a 

Radnóti utcával összekötő erősen kátyús szakasz is. A Magyar Falu Programból kapott forrás terhére 

elkészült a Szőlő utcát a Takarék úttal összekötő szórtköves szakasz aszfaltozása. A templom utca 

felújítása, a bontási munkák (szükséglakás, Városi Művelődési Központ és Könyvtár kéményénak a 

bontása) a vállalkozó kapacitáshiánya miatt várhatóan 2024. I. negyedévében valósulhatnak meg.  

A Képviselő-testület döntött a Polgármesteri Hivatal tetőszerkezetének részleges 

felújításáról, illetve a még „eredeti állapotukban lévő” ablakok cseréjéről. 55 év hosszú idő, időszerű 

ennek az épületnek is a felújítása. Pénzügyi forrás megléte esetén a jövő évben fognak ezek a munkák 

folytatódni a tető most felújításra nem kerülő részének cseréjével, illetve a szigetelési munkákkal. 

A Városi Művelődési Központ és Könyvtár fűtéskorszerűsítése a közeljövőben befejeződik. 

Szerződét kötöttünk a színpad felújítására is. Tárgyalássorozatban van az épület tetőszigetelési 

munkájának kivitelezéséről szóló előterjesztés is. Az épület tetőszerkezete 1995. évben került 

felújításra, melynek a garanciális ideje letelt.  



Az iskolai étkezde készültségi szintje kb. 25 %.  Bízunk az enyhe télben és abban, hogy február 

28-án megkezdődik a műszaki átadás. A tényleges használatbavételnek feltétele lesz az energiák 

rendelkezésre állása. A mai világban ez a legnagyobb kihívás. A beszerzéshez szükséges előkészítő 

lépéseket alpolgármester úrral megkezdtük. 

Az uszoda területén megkezdődtek a tereprendezési munkák és a takarítás. Várjuk/várják a 

használatbavételi engedélyt. Információim szerint az uszoda esetében is az energiaszerződések miatt 

van késedelem az átadásban. 

A Városi Piac használatbavételi eljárása megkezdődött. Nem várt előírás szerepel a 

használatbavételi engedély kiadását halasztó építéshatósági iratban. Az építési engedélyben szereplő 

feltételen kívül a hatóság vízjogi engedélyt is kér. Tapasztalatom szerint a vízjogi engedély megszerzése 

évekig elhúzódhat. Az északi buszforduló vízjogi engedélyének megszerzése – mely az előző ciklusról 

áthúzódó restancia volt – 4 évbe telt megszerezni. A szívem szakad meg. Egy gyönyörű modern épület 

korszerű energetikával, hatalmas vállalkozói érdeklődéssel és nem tudjuk megnyitni. A 

használatbavételi engedély megszerzése a munkába állt műszaki ügyintéző feladata.  

A leendő bevásárlóközpont kivitelezője rendelkezik a szükséges engedélyekkel. Az előzetes 

egyeztetések szerint várhatóan 2024. január 10-e magasságában kezdődik meg Jászteleki út 

meghosszabbított szakaszának megépítése a 2-es főútig.  Március 1-e környékén pedig megkezdődik 

az6 bevásárlóközpont épületének építése. Egy nagyon hosszú és bonyolult előkészítő szakaszon 

vagyunk túl közösen a vállalkozóval. Bízom benne, hogy most már látványosabb lesz a munkánk 

eredménye.  

Már nagyon látványos a volt laktanya területén kialakulóban lévő új városrész. Két épület 

már harmonizál a Radnóti utca 4. számú ingatlannal. Hamarosan megkezdődik a bejárat mellett újabb 

épület felújítása is. A volt tanterem épületébe is bekerültek az új ablakok, teljesen megváltoztatva ezzel 

az épület képét.  

A Járóbeteg-szakellátó központtal kapcsolatos mende-mondákkal kapcsolatban 

tájékoztatom Önöket, hogy megnyugtató híreket kaptunk. Nem kell az orvosoknak kizárólag az 

egészségügyi szolgálati jogviszony hatálya alatt dolgozni, így valamennyi, a jelenleg is működő 

szakrendelésen 2024. évben is lesz rendelés. Az kétségtelen, hogy az intézmény 13 év eredményes 

gazdálkodását követően ebben az évben benyújtotta az önkormányzati támogatási igényét. A 

likviditási gondoknak az az oka, hogy a szakorvosi tevékenység után kapott  teljesítémény finanszírozás 

nem fedezi a megemelkedett béreket. Az intézményt is érinti az energiaköltségek megnövekedése. 

Sajnos ezeket a negatív változásokat az önkormányzat költségvetése is megérzi. 

Az önkormányzat költségvetése stabil. Kétségtelen, hogy a kb. 500 millió forintos önerős 

beruházás, a megemelkedett energiaköltségek, a csökkenő helyi adók és finanszírozás miatt 

kénytelenek vagyunk szigorúbb intézkedéseket bevezetni. Ezekkel az intézkedésekkel csupán 

garantálni szeretnénk az intézmények biztonságos működését, a szociális ellátások színvonalát.  

 

Rétságiak sikerei, elismerései 

Óvári János festőművész ismét díjazott kapott a Szécsényi Őszi Tárlaton a Salgó című 

festményével. Itt is szívből gratulálok!!! Kicsit megkésve köszöntöm Óvári János festőművész urat 80. 

születésnapja alkalmából. Jó egészséget és további sikereket kívánok.   



Bíztatni szeretném a rétsági alkotókat, hogy vegyenek részt a Szécsényi Őszi Tárlat rendezvényen 

alkotásaikkal. Külön örömömre szolgálat, hogy ebben az évben három rétsági alkotó alkotásai kerültek 

kiálltásra. Óvári János és Vigyinszkí Attila festőművészek festményeit és Pekáryné Mindszenti Csilla 

tűzzománc alkotását is kiállításra érdemesnek minősítette a zsűri.  Mindhárom alkotónak szívből 

gratulálok! 

 

Nagy Csaba a Rétsági Polgárőr Egyesület tagja az Országos Polgárőr Szövetségtől Polgárőr 

Érdemkereszt bronz fokozatát kapta.  

 

Mocsári Gergely igazgató úr gyémántdiplomát kapott. Igazgató úr rétsági érdemeit tanárként, 

alpolgármesterként, képviselőként érdemelte ki. Mocsári Gergely képviselővel közösen hoztuk létre, 

élesztettük újjá a rétsági középiskolát. Sajnálom, hogy az 2014-2009-es ciklusban a középiskola 

bezárásra került.  

 

Aranydiplomás rétsági pedagógusok: 

Makrai Ilona rétsági polgár, pedagógusként Tereskén dolgozott.  

Debreczeni Béláné számtalan volt rétsági óvodás és szülő kedvenc Julika nénije.  

  

Gratulálok az elismerésben részesült polgárainknak! 

 

Rétság, 2023. november 25. 

 

Mezőfi Zoltán 
polgármester 

 

 

 

 


